國立臺灣師範大學物理系六二級系友獎學金設置辦法

中華民國 102 年新訂 111 年 9 月 13 日第六屆第 5 次理監事會議修正通過

- 一、緣起: 本校物理學系六二級系友感謝母校的栽培特捐贈物理學系獎學金。民國一零二年首次捐贈貳拾萬伍仟元,日後,六二級系友仍將不定期捐贈,以充實該項獎學金來源。
- 二、目的:鼓勵物理學系清寒優秀學生能兼顧領導才能與社區服務,以培育國家優秀人才, 光大本校對國家社會之貢獻。
- 三、獎勵名額: 每學期由二、三、四年級中選二名清寒優秀且具有領導才能及熱心服務的 全職 學生。一年共發四名獎學金。

四、 獎勵金額:

- (1) 受獎學生每人新臺幣壹萬伍千元。
- (2) 將優先考慮未拿過此獎學金的學生。
- (3) 受獎學生可兼領其他獎學金。

五、申請資格:

- (1) 熱心服務群眾與社區(當志工或廣做善事等)。
- (2) 經導師推薦品行優良的學生,家境清寒者優先。
- (3) 具備領導才能(包括班級或學校內、外社團幹部等)。
- (4) 學期成績平均分數在班上前 40%者,且無一科目不及格。

具有以上條件之二、三、四年級學生,由本校物理學系獎學金評審會議決定獲 獎人選。 若有總評分分數相同時,排名的順序將按照上列的順序。

六、申請辦法:

- (1) 填寫一份 62 級系友獎學金申請表。
- (2) 一封導師的推薦信,包含品行優良且(或)家境清寒的證明。
- (3) 一份成績單正本。
- (4) 寫一篇自傳(摘要列明具備領取獎學金的資格)。
- (5) 一封來自社區服務負責人的推薦信,或自行列舉具體服務或行善的事實 (例:義務課業輔導、社區環境衛生、救災、照顧弱勢...)
- 七、本辦法經物理系友會監事會議核可後施行,修訂時亦同。

National Taiwan Normal University Department of Physics 1973 Class Alumni Scholarship Regulations

Newly established in 2013

Amended and approved at the 5th meeting of the 6th Board of Directors on September 13, 2022

- I. Origin: The 1973 class alumni of the Department of Physics of our university donated the Physics Department Scholarship to express their gratitude to their alma mater for their cultivation. The first donation was NT\$250,000 in 2013. In the future, the 1973 class alumni will continue to make donations from time to time to enrich the source of the scholarship.
- II. Purpose: To encourage outstanding students from financially disadvantaged backgrounds in the Department of Physics to balance leadership and community service, so as to cultivate outstanding talents for the country and enhance the contribution of our university to the country and society.
- III. Number of Scholarships: Two outstanding full-time students who are from financially disadvantaged backgrounds and possess leadership and service enthusiasm will be selected from the second, third and fourth grades each semester. A total of four scholarships will be awarded each year.

IV. Amount of Scholarship:

- (1) Each scholarship recipient will receive NT\$15,000.
- (2) Priority will be given to students who have not received this scholarship.
- (3) Scholarship recipients can also receive other scholarships.

V. Eligibility:

- (1) Enthusiastic about serving the public and the community (volunteering or doing charity work, etc.).
- (2) Students with good character recommended by their supervisor, with priority given to those from families with financial needs.
 - (3) Possessing leadership skills (including being a class or school club leader, etc.).
- (4) Having an average score in the semester in the top 40% of the class, and having no failing subjects.

The scholarship review meeting of the Department of Physics of our university will decide the winners for the second, third, and fourth year students who meet the above conditions. If there are equal total scores, the ranking order will be based on the above order.

VI. Application Methods:

- (1) Fill out a 1973 Class Alumni Scholarship Application Form.
- (2) A letter of recommendation from your supervisor, including proof of good character and/or proof of financial need.
 - (3) An original transcript.
 - (4) Write an autobiography (summarize your eligibility for the scholarship).

- (5) A letter of recommendation from a community service leader, or a list of specific service or charity activities (e.g., voluntary tutoring, community sanitation, disaster relief, caring for the financially disadvantaged, etc.)
- VII. This regulation shall be implemented after approval by the Physics Department Alumni Association Supervisory Committee, and the same shall apply to any amendments.